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                                                         Protokół nr V 

z obrad V sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 15 lutego 2019 roku w siedzibie 

Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca pani Beata Rycerska powitała wszystkich przybyłych na sesję informując, 

że na sali obecnych jest 12 radnych, w związku z czym rada może podejmować uchwały. 

 

Pani Wójt zgłosiła wniosek o zmianę kolejności podejmowanych uchwał polegającą na 

przesunięciu podpunktu 6 dotyczącego projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

statutów sołectw i osiedli Gminy Michałowice na podpunkt 1 porządku obrad. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem  - 14 

Przeciw             -  0 

Wstrzymało się - 0 

Wniosek został przyjęty. 

Następnie zgłosiła drugi wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice obszaru „Leśna” w 

Pęcicach Małych, stanowiącego zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru Pęcice – „wieś Pęcice Małe”. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem    - 9 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Zgłosiła trzeci wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmieniającej uchwałę Nr XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 24 listopada 2016 

roku w sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe 

jednostki budżetowe. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem  - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Zgłosiła czwarty wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zawarcia 

Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem  - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Zgłosiła piąty wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/445/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 

2018 roku w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Michałowice w latach 2019-2023. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 
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Za wnioskiem  - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Wniosek został przyjęty. 

 

Pani Biczyk zgłosiła wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w  

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2019-2022. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Biczyk. 

Za wnioskiem    - 5 

Przeciw              - 8 

Wstrzymało się - 1 

Wniosek nie został przyjęty. 

Następnie zgłosiła drugi wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 

z dnia 14 stycznia 2019 r. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Biczyk. 

Za wnioskiem - 5 

Przeciw - 8 

Wstrzymało się - 1 

Wniosek nie został przyjęty. 

Zgłoszone przez panią Biczyk wnioski, są skutkiem niezgodności pomiędzy projektami uchwał 

z naniesionymi autopoprawkami a uchwałami z dnia 14.01.2019 r. 

Pismo w sprawie stanowiska RIO zostanie przekazane Przewodniczącej Rady Gminy 

Wobec przyjętych wniosków porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Sprawy porządkowe. 

2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Michałowice. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian do statutów sołectw i osiedli Gminy Michałowice, 

2) zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 

2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2019-2022, 

3) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr 

IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019, 

4) przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i 

przedszkoli prowadzonych przez Gminę Michałowice oraz przyjęcia regulaminu 

gospodarowania tymi środkami, 

5) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Michałowice oraz określenia granic ich obwodów, 

6) zmieniająca uchwałę nr XXX/383/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 

lutego 2018 roku w sprawie Regulaminu otwartego konkursu ofert na zapewnienie 

dzieciom zamieszkałym na terenie Gminy Michałowice możliwości korzystania z 

wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych 

innych formach wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert, 

7) wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 

8) przyjęcia Programu Ograniczenia Niskiej Emisji (PONE) dla Gminy Michałowice, 

9) wyrażenia zgody na zwarcie Porozumień Partnerskich dotyczących realizacji 

projektu w ramach ogłoszonego przez Mazowiecką Jednostkę Wdrażania 

Programów Unijnych konkursu nr RPMA.04.03.02-IP.01-14-085/18 Działania 4.3 



 

3 
 

Redukcja emisji zanieczyszczeń powietrza – Poddziałania 4.3.2 Mobilność 

miejska w ramach ZIT, typu projektów: Rozwój zrównoważonej multimodalnej 

mobilności miejskiej – „Parkingi Parkuj i Jedź” w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, 

10) zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich dotyczących nawiązania współpracy 

Gminy Michałowice z Miastem Sulejówek przy realizacji na rzecz mieszkańców 

działań z zakresu ochrony środowiska, ograniczenia niskiej emisji, poprawy 

jakości powietrza mieszkańców, przeciwdziałania zjawisku „Smogu”, pomocy 

mieszkańcom w znalezieniu i pozyskaniu dostępnych dotacji ze środków 

zewnętrznych (z budżetu UE, Programu Czyste Powietrze, środków WFOŚiGW, 

NFOŚiGW, itp.) w zakresie: wymiany przestarzałyc źródeł ciepła, 

termomodernizacji indywidualnych budynków mieszkalnych, wymiany 

przestarzałej stolarki okiennej, itp. oraz promowania i wykorzystania energii ze 

źródeł odnawialnych, 

11) upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie w formie dotacji na zadanie 

pn. „Przygotowanie Strategii rozwoju elektromobilności dla Gminy Michałowice 

na lata 2019-2040” w ramach programu priorytetowego „GEPARD II – transport 

niskoemisyjny, Część 2) strategia rozwoju elektromobilności”, 

12) zmiany uchwały nr XXXIII/293/2013 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 listopada 

2013r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Granica- część 

II”, obejmującego tereny położone w obrębach geodezyjnych Granica i Komorów-

Wieś, 

13) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących własnością 

Gminy Michałowice, 

14) wyrażenia zgody na zastosowanie bonifikaty w przypadku wniesienia opłaty 

jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności, określenia stawki procentowej oraz zasad jej stosowania, 

15) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa 

własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Komorów-

Wieś, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid, nr 354/7, 

16) zmieniającej uchwałę Nr XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 24 

listopada 2016 roku w sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów 

przez samorządowe jednostki budżetowe, 

17) zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn 

zadania publicznego, 

18) zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/445/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 

października 2018 roku w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2019-2023. 

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Michałowice w 2018 

roku. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Michałowice w roku szkolnym 

2017/2018. 

6. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

7. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

8. Sprawy wniesione. 

Za przyjęciem  – 9 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 0 



 

4 
 

Porządek obrad V sesji ze zgłoszonymi autopoprawkami został przyjęty. 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt protokołu z I sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w biurze rady oraz przesłany radnym drogą mailową. Zapytała o 

uwagi do treści. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z I sesji Rady 

Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Rada Gminy Michałowice przyjęła protokół z I sesji Rady Gminy. 

 

Ad. pkt 3.1 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

statutów sołectw i osiedli Gminy Michałowice. 

Pani Wójt poinformowała, że wniesienie projektu uchwały, poprzedziły konsultacje 

przeprowadzone w dniach 2-16 stycznia, z mieszkańcami gminy. Projekt wyłożony był do 

wglądu w Urzędzie Gminy, na stronie internetowej Gminy Michałowice, Facebooku a także 

na tablicach ogłoszeń, w bibliotekach, szkołach, przedszkolach i świetlicach. Projekt 

dostosowuje do zgodności zapisy statutów jednostek pomocniczych z zapisami w statucie 

Gminy. Do gminy wpłynęło 14 ankiet i wniosek dotyczący ograniczenia kadencji sołtysa, 

przewodniczącego zarządu do dwóch kadencji (10 lat bez przerwy kadencyjnej). 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Biczyk zapytała, czy konsultacje obejmowały również ograniczenie kadencji sołtysów 

maksymalnie do dwóch (10 lat bez przerwy kadencyjnej). 

Pani Wójt poinformowała, że konsultacjom poddany był zapis „kadencja trwa 5 lat i kończy 

się z chwilą wyboru nowych władz”. 

Pani Paradowska zapytała, od kiedy gotowy jest projekt tej uchwały. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały został przygotowany przed 25 stycznia. 

Pani Paradowska zapytała, dlaczego tak późno został przedłożony projekt tej uchwały, skoro 

konsultacje zakończyły się 16 stycznia. 

Pani Wójt poinformowała, że tak został ustalony termin sesji. 

Pani Biczyk poprosiła o tekst konsultacji społecznych. 

Pani Rycerska przypomniała, że  tekst  był  wyłożony wszędzie, w szkołach, przedszkolach, 

tablicach, w gminie, na stronie internetowej gminy. Każdy miał do niego dostęp i możliwość 

zapoznania się z nim. 

Pani Biczyk złożyła wniosek o 5 min. przerwy. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Biczyk. 

Za wnioskiem    - 5 

Przeciw              - 8 

Wstrzymało się - 1 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Pani Paradowska zapytała panią Wójt, czy w przypadku pilnych projektów uchwał nie można 

zwołać sesji nadzwyczajnej. 

Pani Rycerska poinformowała, że zwołanie sesji należy do przewodniczącej rady gminy. 
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Pani Paradowska poinformowała, że wielu radnych będzie chciało uczestniczyć  we 

wszystkich zebraniach jakie zostaną przeprowadzone na terenie gminy. Czy w tak krótkim 

czasie uda się przeprowadzić 13 zebrań tak, aby spotkania nie nakładały się na siebie. 

Pani Wójt poinformowała, że wybory muszą odbyć się w terminie, należy działać zgodnie z 

przepisami prawa. Poprosiła o dalsze procedowanie projektu uchwały. 

Pani Biczyk ponownie poprosiła, o sprawdzenie w treści przeprowadzonych konsultacji, czy 

było ujęte „ograniczenie kadencji do dwóch, bez przerwy kadencyjnej”. 

Pani Rycerska przypomniała, że wszelkie wątpliwości powinno wyjaśniać się na komisjach. 

Pani Biczyk zapytała, czy nie ma prawa poprosić teraz o przedstawienie, co obejmowały 

konsultacje. 

Pani Rycerska poinformowała, że w tej chwili jest już gotowy projekt uchwały, który został 

przedyskutowany i zaopiniowany przez komisje. Nikomu nie zabiera prawa do głosu, 

zaproponowała przystąpienie do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian do 

statutów sołectw i osiedli Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem   - 8 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 1 

Uchwała Nr V/42/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Wójt złożyła wniosek o 5 min. przerwy. 

Przystąpiono do głosowania wniosku pani Wójt. 

Za wnioskiem    - 9 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 1 

Wniosek został przyjęty. 

Pani Rycerska ogłosiła 5 min. przerwy. 

 

Ad.pkt 3.2 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 

Rady Gminy Michałowice z dnia 14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Michałowice na lata 2019-2022. 

Pani Jankowska poinformowała, że w załączniku do projektu uchwały zostały przedstawione 

zmiany w  planowych nakładach finansowych, na realizację przedsięwzięć wymienionych 

w wykazie do WPF. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

1 głos. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr IV/32/2019 Rady Gminy Michałowice z dnia 

14 stycznia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2019-2022. 

Za przyjęciem   - 9 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/43/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 3.3 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale 

Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 2019 r. 

Pani Wójt przekazała omówienie projektu uchwały skarbnikowi gminy pani Jankowskiej, 

która omówiła poszczególne załączniki, następnie przedstawiła autopoprawki pani Wójt, które 

zostały w formie pisemnej rozdane na sesji. 

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że 

opinia komisji była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 

0 głosów. 

Pan Hirny-Budka w nawiązaniu do jednej z wprowadzonych autopoprawek zapytał, do kiedy 

obowiązuje umowa z obecną firmą P.P.H.U. „Lekaro”, zapewniającą odbiór 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy Michałowice. Jaki jest termin 

wypowiedzenia tej  umowy. 

Pani Wójt poinformowała, że umowa obowiązuje dalej, prowadzone są negocjacje z firmą 

Lekaro. Zostały również wysłane zapytania do innych podmiotów świadczących tego typu 

usługi. Z uwagi na brak możliwości przewidzenia,  jak skończą się wyniki negocjacji, 

niezbędne jest zabezpieczenie kwoty, która pozwoli na pokrycie zwiększonych opłat. 

Pani Paradowska zapytała, dlaczego na wczorajszej komisji nie było informacji o 

wypowiedzeniu umowy.  Dokumenty zostały rozdane na sesji, radni nie mają czasu aby się z 

nimi zapoznać. 

Pan Wójt wyjaśnił, że 30 stycznia firma „Lekaro” złożyła oświadczenie, że z końcem lutego 

nastąpi rozwiązanie umowy z Gminą. Jednocześnie w wyniku prowadzonych rozmów 

deklaruje chęć prowadzenia negocjacji. Obecnie trzeba zabezpieczyć kwestię odbioru śmieci, 

na wypadek gdyby firma Lekaro podtrzymała swoje stanowisko. Nie możemy informować o 

czymś, co się nie stało. 

Pani Paradowska przypomniała, że nie dostała odpowiedzi na zadane pytanie, dlaczego ta 

autopoprawka nie została przedstawiona na komisjach. 

Pan Wójt wyjaśnił, że do wczoraj nie było kilku informacji, które pozwalały by na obliczenie 

skutków jakie są niezbędne do zapewnienia odbioru odpadów do końca roku. 

Pani Król-Popiel  poprosiła, o nieograniczanie czasu wypowiedzi, o zapewnienie wszelkiej 

informacji i możliwość zadawania pytań na sesji. 

Pani Wyszomirska zapytała, z jakimi firmami prowadzone są negocjacje. 

Pan Wójt wyjaśnił, że negocjacje będą prowadzone z firmą Lekaro. Firmy do których 

wystąpiono z ofertą to MZO Pruszków, Hetman, Byś, Jarper 

Pani Paradowska zapytała, czy istnieje ryzyko zwiększenia opłat za odbiór odpadów. Czy 

zabezpieczana kwota, będzie przeznaczona na pokrycie ewentualnych różnic. 

Pan Wójt poinformował, że „Ustawa o odpadach” określa, że gmina nie może ponosić kosztów 

za mieszkańców. Wcześniej czy później będą one musiały zostać rozłożone na mieszkańców. 

Pani Paradowska odnosząc się do wypowiedzi pana Wójta dotyczącej „Ustawy o odpadach” 

przypomniała, że gmina co roku dopłacała do odbioru odpadów. 

Pan Wójt poinformował, że nie wie dlaczego do tej pory gmina pokrywała częściowe koszty. 

Pani Paradowska zapytała, czy projekty uchwał, które były podejmowane na sesjach i cała 

procedura związana z odbiorem odpadów nie była w żaden sposób kontrolowana, niezgodna z 

prawem. Czy były może jakieś uwagi na takie postępowanie? 

Pani Wójt poinformowała, że brak legitymacji do tego aby stwierdzać podstawy prawne i 

poprawność działania poprzedników. Jest to pytanie do radcy prawnego Urzędu Gminy. 

Radca prawny poinformował, że RIO nie zakwestionowała żadnego postępowania w tym 

zakresie. 
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Pani Król-Popiel zapytała, dlaczego gmina nie będzie dopłacać do odbioru odpadów, skoro do 

tej pory nie było żadnych uwag do wprowadzanych zmian w budżecie. 

Pani Chilarska odnosząc się do wypowiedzi, odpowiedziała, że procedowany jest projekt, 

który pozwala zagwarantować środki w budżecie, tak by mieszkańcy przynajmniej na razie nie 

musieli ponosić zwiększonych kosztów. 

Pani Paradowska ponownie zapytała, czy były jakieś uwagi. 

Pani Kowalczyk zapytała panią Paradowską czy powołuje się na ogólną opinię RIO, że nie 

stwierdzono nieprawidłowości, czy na to, że w tej opinii odniesiono się do sposobu w jaki 

gmina Michałowice postępuje z odpadami. 

Pani Paradowska poinformowała, że odnosi się do wypowiedzi pana Wójta, który stwierdził, 

że dopłaty do odbioru nieczystości są niezgodne z prawem. Do tej pory żadna uchwała nie 

została zakwestionowana przez Wojewodę i inne instytucje. 

Pani Kowalczyk poinformowała, że jej zdaniem, pozytywna opinia RIO nie oznacza, że to 

szczegółowe zagadnienie zostało dokładnie zbadane. Proponuje, aby zagadnienie zostało 

przeanalizowane prawnie. 

Pani Król-Popiel przypomniała, że wszystkie projekty uchwał były opiniowane przez 

prawników gminy Michałowice, Wojewoda nie znalazł żadnych uchybień. Wszystkie uchwały 

mogły być realizowane. 

Pani Wyszomirska zaproponowała zakończenie dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w 

Uchwale Budżetowej na rok 2019 Gminy Michałowice Nr IV/33/2019 z dnia 14 stycznia 

2019 r. z autopoprawkami. 

Za przyjęciem   - 9 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/44/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przeznaczenia środków 

finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez 

Gminę Michałowice oraz przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi środkami. 

Pani Wierzgała omówiła projekt uchwały, w którym zostały uaktualnione zapisy uchwały, 

podstawy prawne, doprecyzowano dokumenty wymagane przy składaniu wniosku o pomoc 

zdrowotną. 

Pani Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Wyszomirska poprosiła o wprowadzenie autopoprawki polegającej na usunięciu zapisu 

wymagającego złożenia oświadczenia o wysokości dochodów, przypadających na jednego 

członka rodziny. 

Pani Wierzgała wyjaśniła, że ustawa nie precyzuje, nie wymaga składania tego typu 

dokumentów, ale nakłada obowiązek ustalenia trybu i zasad przyznawania tej pomocy. Komisja 

która będzie opiniować ewentualne wnioski, musi się do czegoś odnieść, logicznym więc 

wydaje się ustalenie takiego dochodu tak, aby osoby o najniższych dochodach otrzymały 

największe wsparcie. 

Pani Biczyk zapytała, czy tej pomocy można udzielić wszystkim nauczycielom jacy wystąpią 

o pomoc. 

Pani Wierzgała odpowiedziała, że pomoc otrzymają wszyscy którzy wystąpią. 
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Pan Kozłowski poprosił o podanie liczby osób, ubiegających się w zeszłym roku o pomoc. 

Pani Wierzgała poinformowała, że w 2018 r. o pomoc wystąpiły 43 osoby. 

Pani Wyszomirska powiedziała, że ten zapis jej się nie podoba, wymaganych jest za dużo 

dokumentów i ponawia swoją prośbę o wprowadzenie autopoprawki.   

Pani Wójt poinformowała, że należy procedować zgodnie z przyjętymi kryteriami. 

Pani Wyszomirska zapytała, czy projekt uchwały jest przygotowywany corocznie. 

Pani Wierzgała poinformowała, że uchwała obowiązuje przez kilka lat. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przeznaczenia środków 

finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez 

Gminę Michałowice oraz przyjęcia regulaminu gospodarowania tymi środkami. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/45/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice oraz 

określenia granic ich obwodów. 

Pani Wierzgała poinformowała, że w związku z reformą oświaty dotyczącą całkowitego 

wygaszenia gimnazjów, Rada Gminy zobowiązana jest do podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci szkół podstawowych i granic ich obwodów od dnia 1 września 2019 r. 

Pan Biskot  przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Michałowice oraz określenia granic ich obwodów. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/46/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.6 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr 

XXX/383/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 15 lutego 2018 roku w sprawie 

Regulaminu otwartego konkursu ofert na zapewnienie dzieciom zamieszkałym na terenie 

Gminy Michałowice możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w 

niepublicznych przedszkolach i niepublicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 

Pani Wierzgała poinformowała, że w projekcie uchwały, w regulaminie otwartego konkursu 

ofert, została wprowadzona zmiana dotycząca określenia czasu uczęszczania dzieci do 

przedszkola. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr XXX/383/2018 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 15 lutego 2018 roku w sprawie Regulaminu otwartego konkursu ofert na zapewnienie 

dzieciom zamieszkałym na terenie Gminy Michałowice możliwości korzystania z 
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wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych innych 

formach wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/47/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.7 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wykonywania obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej. 

Pani Wójt poinformowała, że znowelizowana Ustawa o samorządzie gminnym z dnia 11 

stycznia 2018 r. (Dz. U. z 2018 r. poz. 130) art.41a nakłada radzie gminy obowiązek określenia 

w drodze uchwały, szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia 

komitetów, inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji tych inicjatyw oraz formalnych 

wymogów, jakim będą musiały odpowiadać składane projekty. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/48/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.8 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Ograniczenia Niskiej Emisji (PONE) dla Gminy Michałowice. 

Pan Kowalski omówił projekt uchwały, który dotyczy realizowanego przez Gminę 

Michałowice od 2018 roku programu wymiany pieców węglowych na gazowe. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 5 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 2 

głosy. 

Pani Paradowska zapytała, dlaczego dokument nie został przedstawiony na Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej oraz Komisji Budżetowej. 

Pani Rycerska poinformowała, że można było wcześniej zasygnalizować potrzebę 

przedyskutowania projektu uchwały na pozostałych komisjach. Poprosiła o współpracę i 

wcześniejsze informowanie o zaistniałych problemach. 

Pani Paradowska zapytała, na której obecnie wersji dokumentu pracuje rada. 

Pan Kowalski poinformował, że w dniu dzisiejszym prezentowana jest ostatnia wersja 

dokumentu, która wczoraj była umieszczona na stronie gminy. Dokument został także 

rozesłany drogą mailową do radnych Gminy Michałowice. 

Pani Paradowska zapytała, czy wszystko jest poprawnie zapisane w tabeli nr 10 działania 

realizowane na terenie Gminy Michałowice. 

Pan Kowalski poinformował, że projekt jest jeszcze na etapie realizacji, będzie zakończony w 

tym roku. 

Pani Paradowska zapytała, o termin drugiego naboru wniosków w ramach programu „System 

Zielonych Inwestycji”. 

Pan Kowalski poinformował, że system GIS jest realizowany zazwyczaj w ciągu roku, obecnie 

trwa oczekiwanie na ogłoszenie konkursu. 
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Pani Paradowska poprosiła o wyjaśnienie informacji o aktualizacji naboru wniosków do dnia 

6 lutego. Czy to jest inny, czy ten sam program. 

Pan Kowalski poinformował, że programy są cały czas aktualizowane na bieżąco, trudno 

ustalić konkretne daty, musimy pozostać przy tym zapisie. 

Pani Paradowska zapytała, czy nie można w samym dokumencie, zmienić to zadanie, lub 

wyrzucić, aby nie było potrzeby go aktualizować. 

Pan Kowalski powiedział, że praktyka wskazuje żeby zostawić ogólny zapis. Konkursy trwają 

lub są ogłaszane, nie można zmniejszyć informacji w tym zakresie. 

Pani Paradowska powiedziała, że dokument i tak jest uchwalany po terminie, warto aby był 

w miarę aktualny. 

Pan Kowalski poinformował, że zapis zostanie zmieniony z „drugi nabór” na „nabór”. 

Pani Wyszomirska zapytała kto odpowiada za projekt, teraz po wszystkich poprawkach. 

Pan Kowalski poinformował, że za projekt odpowiada referat FZ. 

Pani Wyszomirska zapytała, dlaczego program nie obejmuje termomodernizacji. 

Pan Kowalski poinformował, że program jest kontynuacją działań wdrożonych przez Gminę 

Michałowice, związanych z wymianą pieców węglowych na gazowe. 

Pani Wyszomirska zapytała, dlaczego do tej nie został opracowany program ograniczenia 

niskiej emisji PONE. 

Pani Kowalczyk poinformowała, że termomodernizacja jest objęta tym dokumentem. 

Pani Wyszomirska zapytała o Regionalny Program Operacyjny, przeznaczonym tylko dla 

gmin. 

Pan Kowalski wyjaśnił, że RPO nie dopuszcza możliwości indywidualnych 

termomodernizacji budynków mieszkalnych. Program pozwala na termomodernizację 

budynków publicznych, należących do gminy. 

Pani Wyszomirska zapytała, czy jest możliwe dofinansowanie w ramach opieki społecznej  

kosztów eksploatacyjnych, zastosowania niskoemisyjnych źródeł energii dla najuboższych 

mieszkańców gminy. 

Pan Kowalski poinformował, że program nie obejmuje dofinansowania dla najuboższych 

mieszkańców. W przyszłości gmina planuje podjąć takie działania. 

Pani Wyszomirska stwierdziła, że „Program PONE” jest niewystarczający dla Gminy 

Michałowice. 

Pani Kowalczyk poinformowała, że w porządku obrad jest jeszcze projekt uchwały dotyczący 

jakości powietrza. Zagłosowanie „za” pozwoli na dalsze działanie. 

Pan Hirny-Budka wyjaśnił, że „Program PONE” został napisany w kontekście uchwały 

sejmiku mazowieckiego, która postawiła przed Gminą Michałowice konkretne wymagania. W 

świetle tej uchwały te wymagania muszą zostać spełnione. 

Pani Wójt podziękowała pani Wyszomirskiej za zainteresowanie tematem. Podziękowania 

otrzymali również mieszkańcy gminy, za ogromne zainteresowanie PONE. 

Pani Paradowska zapytała, do kiedy jest termin składania wniosków dotyczących programu 

„Gepard 2”. 

Pan Kowalski poinformował, że termin składania wniosków upłynął 4 lutego. Gmina 

skorzystała z tej możliwości. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Ograniczenia Niskiej Emisji (PONE) dla Gminy Michałowice z autopoprawką. 

Za przyjęciem  - 14 

Przeciw               - 0 

Wstrzymało się  - 0 

Uchwała Nr V/49/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.9 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

Porozumień Partnerskich dotyczących realizacji projektu w ramach ogłoszonego przez 

Mazowiecką Jednostkę Wdrażania Programów Unijnych konkursu nr RPMA.04.03.02-

IP.01-14-085/18 Działania 4.3 Redukcja emisji zanieczyszczeń powietrza – Poddziałania 

4.3.2 Mobilność miejska w ramach ZIT, typu projektów: Rozwój zrównoważonej 

multimodalnej mobilności miejskiej – „Parkingi Parkuj i Jedź” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

Pan Kowalski poinformował o konkursie w sprawie dotacji dla jednostek samorządu 

terytorialnego, w zakresie możliwości pozyskania środków zewnętrznych na inwestycje 

„Parkuj i Jedź”. Działanie z innymi samorządami ułatwia możliwość wspólnego aplikowania o 

środki zewnętrzne na tego typu inwestycje. Możliwe uzyskanie dofinansowania jest na 

wysokości 80% kosztów inwestycji. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Pani Biczyk zapytała, czy jest uzasadnione, żeby Rada wydawała zgodę na zawarcie nieznanej 

liczby porozumień o nieznanej treści. 

Pan Kowalski wyjaśnił, że tego typu uchwały były podejmowane w poprzedniej kadencji. 

Pani Paradowska zapytała, jaki jest termin składania wniosków. 

Pan Kowalski poinformował, że samorządy mogą aplikować o środki zewnętrzne najpóźniej 

do dnia 6 marca tego roku. Samorządy, które zostały wymienione w projekcie uchwały 

wystąpiły do instytucji pośredniczącej i wdrażającej drugiego stopnia o wydłużenie terminu 

konkursu składania wniosków w terminie dwóch miesięcy licząc od dnia 6 marca. 

Pani Paradowska zapytała, czy jest już jakaś koncepcja, czego dotyczy, jakiego terenu, gdzie 

będzie zrealizowany parking. 

Pan Kowalski poinformował, że w chwili obecnej Gmina Michałowice planuje tego typu 

inwestycje w Komorowie przy ul. Kolejowej. 

Pani Paradowska zapytała, kto jest właścicielem gruntu w Komorowie. 

Pan Kowalski poinformował, że planowany parking jest w pasie drogowym ul. Kolejowej, 

który jest własnością Gminy Michałowice. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie Porozumień Partnerskich dotyczących realizacji projektu w ramach 

ogłoszonego przez Mazowiecką Jednostkę Wdrażania Programów Unijnych konkursu nr 

RPMA.04.03.02-IP.01-14-085/18 Działania 4.3 Redukcja emisji zanieczyszczeń powietrza 

– Poddziałania 4.3.2 Mobilność miejska w ramach ZIT, typu projektów: Rozwój 

zrównoważonej multimodalnej mobilności miejskiej – „Parkingi Parkuj i Jedź” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

Za przyjęciem  - 14 

Przeciw               - 0 

Wstrzymało się – 0 

Uchwała Nr V/50/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Hirny-Budka zgłosił wniosek o 10 min. przerwy 

Z powodu braku głosów sprzeciwu, została ogłoszona przerwa. 

 

Ad. pkt 3.10 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zgody na zawarcie 

Porozumień Partnerskich dotyczących nawiązania współpracy Gminy Michałowice z 

Miastem Sulejówek przy realizacji na rzecz mieszkańców działań z zakresu ochrony 

środowiska, ograniczenia niskiej emisji, poprawy jakości powietrza mieszkańców, 
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przeciwdziałania zjawisku „Smogu”, pomocy mieszkańcom w znalezieniu i pozyskaniu 

dostępnych dotacji ze środków zewnętrznych (z budżetu UE, Programu Czyste Powietrze, 

środków WFOŚiGW, NFOŚiGW, itp.) w zakresie: wymiany przestarzałych źródeł ciepła, 

termomodernizacji indywidualnych budynków mieszkalnych, wymiany przestarzałej 

stolarki okiennej, itp. oraz promowania i wykorzystania energii ze źródeł odnawialnych. 

Pan Kowalski omówił projekt uchwały, przedstawił korzyści wynikające z nawiązania 

Porozumienia Partnerskiego z Miastem Sulejówek. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 

głos. 

Pani Król-Popiel zapytała, dlaczego Miasto Sulejówek. 

Pan Kowalski wyjaśnił, że to Miasto Sulejówek zaproponowało nawiązanie współpracy. 

Pani Król-Popiel zapytała, co Gmina Michałowice zyska na tym porozumieniu. 

Pan Kowalski stwierdził, że jest to wymiana doświadczeń, praktyki, możliwości szerszej 

pomocy. 

Pani Paradowska zapytała, jakie doświadczenie ma Miasto Sulejówek w pozyskiwaniu 

śródków na program „Czyste powietrze” 

Pani Wójt poinformowała, że to pytanie należy zadać Miastu Sulejówek. 

Pani Paradowska zapytała, dlaczego akurat Miasto Sulejówek a nie sąsiednie gminy. 

Pani Wójt przypomniała, że to Miasto Sulejówek zwróciło się do Gminy Michałowice. 

Pan Hirny-Budka zaproponował aby zorganizować delegację na najbliższą sesję Rady Miasta 

Sulejówek i tam zadać te wszystkie pytania. 

Pani Paradowska wyraziła zdziwienie, że na sesji nie ma przedstawicieli Miasta Sulejówek. 

Wywiązała się dyskusja w której głos zabrali radni: pani Biczyk, pani Paradowska, pani Król-

Popiel, pan Hirny-Budka, pani Bronisz. 

Pani Wójt przypomniała, że urząd musi działać sprawnie, poprosiła o zapoznanie się z 

projektem i dalsze jego procedowanie. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zgody na zawarcie 

Porozumień Partnerskich dotyczących nawiązania współpracy Gminy Michałowice z 

Miastem Sulejówek przy realizacji na rzecz mieszkańców działań z zakresu ochrony 

środowiska, ograniczenia niskiej emisji, poprawy jakości powietrza mieszkańców, 

przeciwdziałania zjawisku „Smogu”, pomocy mieszkańcom w znalezieniu i pozyskaniu 

dostępnych dotacji ze środków zewnętrznych (z budżetu UE, Programu Czyste Powietrze, 

środków WFOŚiGW, NFOŚiGW, itp.) w zakresie: wymiany przestarzałych  

źródeł ciepła, termomodernizacji indywidualnych budynków mieszkalnych, wymiany 

przestarzałej stolarki okiennej, itp. oraz promowania i wykorzystania energii ze źródeł 

odnawialnych. 

Za przyjęciem   - 9 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/51/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.11 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia 

wniosku o dofinansowanie w formie dotacji na zadanie pn. „Przygotowanie Strategii 

rozwoju elektromobilności dla Gminy Michałowice na lata 2019-2040” w ramach 

programu priorytetowego „GEPARD II – transport niskoemisyjny, Część 2) strategia 

rozwoju elektromobilności”. 
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Pan Kowalski omówił projekt uchwały, dotyczący konkursu dotacji w zakresie możliwości 

uzyskania 100% dofinansowania ze środków zewnętrznych na zadanie „Przygotowanie 

Strategii rozwoju elektromobilności dla Gminy Michałowice na lata 2019-2040” 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 6 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 1 

głos. 

Pan Hirny-Budka zapytał, co było treścią wniosku złożonego w programie „GEPARD II” 

Pan Kowalski wyjaśnił, że przedmiotem wniosku, jest dokument rangi strategicznej, którego 

tytuł znajduje się w przedmiocie uchwały. 

Pan Hirny-Budka czyli jest to dofinansowanie do dokumentu, który pozwoli na 

przygotowanie dalszych strategii. 

Pan Kowalski tak. 

Pani Paradowska zapytała, dlaczego działamy w niepoprawnej kolejności, dzisiaj mamy 

głosować w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku a wniosek został złożony 4 lutego. 

Pani Wójt poinformowała, że pomiędzy 14 stycznia a dniem dzisiejszym nie było sesji. 

Wywiązała się dyskusja pomiędzy radnymi: panią Król-Popiel, panią Paradowska, panią 

Biczyk, panią Rycerska. 

Pan Hirny-Budka zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Za wnioskiem    - 9 

Przeciw              - 5 

Wstrzymało się - 0 

Wniosek został przyjęty. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia 

wniosku o dofinansowanie w formie dotacji na zadanie pn. „Przygotowanie Strategii 

rozwoju elektromobilności dla Gminy Michałowice na lata 2019-2040” w ramach 

programu priorytetowego „GEPARD II – transport niskoemisyjny, Część 2) strategia 

rozwoju elektromobilności”. 

Za przyjęciem – 14 

Przeciw              – 0 

Wstrzymało  się -0 

Uchwała Nr V/52/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.12 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXIII/293/2013 Rady Gminy Michałowice z dnia 5 listopada 2013r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Michałowice obszaru „Granica- część II”, obejmującego tereny położone w 

obrębach geodezyjnych Granica i Komorów-Wieś. 

Pani Wójt poinformowała, że projekt uchwały dotyczy doprowadzenia do zgodności ze stanem 

istniejącym, błędnie opisanych obrębów działek w uchwale nr XXXIII/293/2013. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/293/2013 Rady Gminy Michałowice z dnia 

5 listopada 2013r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Granica- część II”, 

obejmującego tereny położone w obrębach geodezyjnych Granica i Komorów-Wieś. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 
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Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/53/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.13 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przesyłu na nieruchomościach będących własnością Gminy Michałowice. 

Pani Suliga omówiła projekt uchwały dotyczący ustanowienia służebności przesyłu na rzecz 

PGE  Dystrybucja S.A. 

Pani Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach będących 

własnością Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/54/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.14 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zastosowanie bonifikaty w przypadku wniesienia opłaty jednorazowej za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, określenia stawki procentowej oraz 

zasad jej stosowania. 

Pani Suliga poinformowała, że w związku z nową „Ustawą o przekształceniu prawa 

użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 

tych gruntów” (Dz. U.2018.1719) z dnia 20 lipca 2018 r., z mocy prawa następuje 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. W celu 

zachęcenia właścicieli przekształconych nieruchomości do wnoszenia opłat jednorazowych, 

zasadnym jest zastosowanie bonifikaty. 

Pani Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie bonifikaty w przypadku wniesienia 

opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności, określenia stawki procentowej oraz zasad jej stosowania. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/55/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.15 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice prawa własności części nieruchomości 

gruntowej położonej w obrębie ewid. Komorów-Wieś, w gminie Michałowice, stanowiącej 

działkę ewid, nr 354/7. 
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Pani Suliga poinformowała, że w/w działka położona jest w sąsiedztwie zbiornika w 

Komorowie. Gmina stworzyła koncepcję zagospodarowania terenu wokół zbiornika. 

Pozyskanie gruntu jest niezbędne do dalszych działań. 

Pani Kowalczyk  przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7  głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Michałowice 

prawa własności części nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewid. Komorów-

Wieś, w gminie Michałowice, stanowiącej działkę ewid, nr 354/7. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/56/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.16 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr 

XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki 

budżetowe. 

Pani Wójt poinformowała, o konieczności wprowadzenia zapisu o gromadzeniu odsetek od 

nieterminowych wpłat i kosztów upomnień, na wydzielonym rachunku dochodów. 

Pani Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia Komisji 

Spraw Społecznych była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 

głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr XVIII/216/2016 Rady Gminy Michałowice z 

dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów 

przez samorządowe jednostki budżetowe. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/57/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.17 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Pani Wójt poinformowała, że Gmina Raszyn uruchomiła linię L-23 na trasie Raszyn-

Pruszków-Raszyn. Część trasy znajduje się na terenie Gminy Michałowice. Mieszkańcy gminy 

mogą korzystać z czterech przystanków, z czego trzy są w dwóch kierunkach, jeden w jednym 

kierunku. 

Pani Kowalczyk  przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 
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Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia 

Gminie Raszyn zadania publicznego. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/58/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3.18 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr 

XXXVI/445/2018 Rady Gminy Michałowice z dnia 4 października 2018 roku w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w 

latach 2019-2023. 

Pan Łuszczyński poinformował, że zmiany spowodowane są realizacją inwestycji polegającej 

na budowie budynku socjalnego przy ul. Sieradzkiej w Komorowie. 

Pani Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia 

komisji była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Pan Hirny-Budka poinformował, że opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

była pozytywna: „za” 7 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymało się” 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/445/2018 Rady Gminy Michałowice 

z dnia 4 października 2018 roku w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Michałowice w latach 2019-2023. 

Za przyjęciem - 14 

Przeciw              - 0 

Wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/59/2019 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.pkt 4 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Michałowice w 2018 roku. 

Brak pytań. 

Ad.pkt 5 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Michałowice w roku szkolnym 

2017/2018. 

Brak pytań. 

Ad.pkt 6 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Pani Wójt poinformowała, że w sprawie petycji skierowanej do Wójta gminy o wycofanie 

wniosku dotyczącego odlesienia tzw. Lasku Granickiego, wystosowała pismo do Marszałka. 

Odpowiedź udzielona wnioskodawcom petycji, została zamieszczona również na stronie BIP. 

Ad.pkt.7 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

Pani Rycerska poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Pismo dot. Uchwały RIO w sprawie pozytywnej opinii o prawidłowości planowanej kwoty 

długu gminy Michałowice. 

Pismo RIO dotyczące orzeczenia o nieważności części uchwały Nr III/13/2018 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 13 grudnia 2018 r., w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2018. 

Pani Biczyk poprosiła o wyjaśnienie, czego dotyczy orzeczenie o nieważności części uchwały. 
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Pani Jankowska poinformowała, że w podjętej uchwale Nr III/13/2018 wkradła się pomyłka 

dotycząca kwoty wpisanej do zadania Szkoła w Michałowicach budowa przyłącza gazu do hali 

balonowej. Ponieważ był to już koniec roku, gmina we własnym zakresie nie mogła naprawić 

pomyłki. Środki te nie zostały wykorzystane, przy następnych poprawkach budżetu zostaną one 

wpisane do budżetu 2019 roku i przypisane do zadania Szkoła w Michałowicach budowa 

przyłącza gazu do hali balonowej. 

Odpowiedź pani Wójt na pismo mieszkanki z ul. Calineczki, która prosiła o umieszczenie w 

budżecie odpowiedniej kwoty na przebudowę w/w ulicy. Kwota została wpisana do budżetu. 

Pismo mieszkanki gminy kierowane bezpośrednio do radnej pani Magdaleny Bronisz. 

Pismo w sprawie wniosku o ponowną analizę możliwości rozbudowy przedszkola w 

Michałowicach, przedstawienie koncepcji oraz przeprowadzenie konsultacji społecznych. 

Pismo mieszkanki Nowej Wsi z prośbą o uczestnictwo gminy w programie transportowym, 

zaproponowanym przez Warszawski Zarząd Transportu Miejskiego. 

Pismo mieszkańców osiedla Michałowice dotyczące funkcjonowania i pracy Urzędu 

Pocztowego. 

Pismo Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska informujące, że na 

stronie WIOŚ został zamieszczony raport o stanie środowiska w woj. mazowieckim w 2017 

roku. 

 

Ad.pkt 8 

Sprawy wniesione. 

Pani Biczyk zapytała, dlaczego do tej pory pomimo upływu 30 dni, nie dostała odpowiedzi na 

pytanie zadane na poprzedniej sesji. 

Pan Wójt poinformował, że otrzymał jedno pytanie wynikające z protokołu sesji, na które 

została już udzielona odpowiedź. 

Pani Bejda poinformowała, że odpowiedź mailowa została przesłana przez referat inwestycji, 

około dwóch tygodni temu. Odpowiedź pisemna miała zostać przekazana przy najbliższej 

okazji, co uczyniono w dniu dzisiejszym. 

Pani Biczyk podziękowała za informację. 

Pan Polarczyk przypomniał, że nikomu nie zabraniał zadawania pytań na sesji. 

Pani Paradowska zapytała, kiedy będzie przedstawiony plan pracy Komisji Rewizyjnej. 

Ponownie zaapelowała o wcześniejsze przygotowanie dokumentów tak, aby można było się z 

nimi zapoznać już na wszystkich komisjach. 

Pani Bronisz poinformowała, że plany pracy komisji są przygotowywane. Wszystkie plany 

będą gotowe na najbliższą sesję. 

Pan Kozłowski podziękował za materiały, przygotowywane w wersji papierowej i 

elektronicznej. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady, pani Beata Rycerska 

zamknęła obrady V sesji Rady Gminy Michałowice.  
 

Protokołowała: 

Anna Tulej 


